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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 05/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 16 d’abril de 2012 
Horari: de 19.15 a 21.45 h 
Lloc: Centre Cívic de Sant Oleguer 
 
 
Assistents 
 
Jordi Font i Renom, president  
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU 
Antoni Font i Renom, vocal de CiU 
Germán Palacín Fornons, vocal de CIU 
William Charles Phillips, vocal de l’AV de Covadonga 
Àngela Fernández Martínez, vocal de l’AV de Nostra Llar  
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
Manuel Sanz Pérez, de l’AV Rambla-Centre 
Josep Maria Gusi Ribas, vocal de les entitats culturals 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives 
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives 
Eduard Gutés i Martín, vocal del grup altres entitats 
Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal del grup altres entitats 
Isidre Vicente Rebull, vocal del grup altres entitats 
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d’ensenyament 
Agustí Navarro Reynes, vocal dels centres d’atenció primària 
Antoni Muñoz Balart, vocal de la CUP (5%) 
Tona Sallent Custodio, vocal d’ES (5%) 
Melcior Manau Gironès, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Juan Carlos Sànchez Salinas, tinent d'Alcalde de l'Àrea de Presidència i Serveis a les 
Persones 
Rosa Martínez Camarasa, cap del Servei d’Obres Públiques  
Míriam González Ruíz, tècnica de territori del Districte  
Públic assistent 
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Absents 
 
Juan Álvarez Caro, vocal del PSC 
Francesc Blanes Barrafort, vocal de les entitats de gent gran 
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals 
 
Excusen l’absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Juan Antonio González Marín, vocal del PSC 
Guillermo Pons Buch, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Manel Ruiz Gil, vocal de l’AV de l’Eixample 
Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Esther Camacho Bogas, vocal del grup altres entitats 
Lluís Saila González, vocal del grup altres entitats 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Marta Brullet Rodríguez, vocal del PP (5%) 
Antoni Sànchez i Blanch, vocal d’ERC (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Seguiment de les obres de la implantació de la xarxa de Recollida Pneumàtica al 

Centre. Presentació a càrrec de Rosa Martínez Camarasa, cap del Servei d’Obres 
Públiques. 

3. Festes majors de barri. Presentació a càrrec d’un representant de Cultura. 
4. Explicació del Pla d’Ajust Municipal. Presentació a càrrec d’un representant de Serveis 

Econòmics. 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona-

Home, Educació i Consell de Ciutat.  
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president, el senyor Jordi Font i Renom, 
declara oberta la sessió. 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El senyor Jordi Font, president del Consell del Districte 1, dóna la benvinguda als 
assistents.  Seguidament, pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del ple 
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del mes de març abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, 
s’aprova l’acta. 

 
 
2. Seguiment de les obres de la implantació de la xarxa de Recollida Pneumàtica al 

Centre. Presentació a càrrec de Rosa Martínez Camarasa, cap del Servei d’Obres 
Públiques. 

 
El senyor Jordi Font presenta la senyora Rosa Martínez, cap del Servei d’Obres 
Públiques, la qual comença explicant el tipus d’intervenció que s’està portant a terme 
amb les obres de recollida pneumàtica d’escombraries al centre de la ciutat. D’una 
banda, tenim les obres a l’edifici de la central de recollida, ubicat al parc de Catalunya, i, 
d’altra banda, tenim la intervenció que s’està fent a diferents carrers de la zona centre 
de la ciutat. 
 
Les obres al carrer consten d’una canonada metàl·lica d’uns 50 cm de diàmetre  que té 
diferents alçades depenent dels diferents serveis que aquesta troba i ha d’anar sortejant 
(clavegueres, llum, aigua etc.). Aquestes canonades conflueixen en uns punts de 
vessament (anomenats búnquers) que és on s’instal·len els contenidors. La recollida de 
la brossa es fa a través d’un sistema d’absorció. La senyora Martínez il·lustra la seva 
explicació amb fotografies de les obres. 
 
Comenta que s’ha detectat que les obres no marxen al mateix ritme a tots els carrers i 
això és degut a les diferències de terreny i també a motius com el del carrer de la 
Palanca i les troballes arqueològiques. 
 
Acabada l’explicació més tècnica, el president obre el torn de paraules: 
 
El senyor Juan Antonio Paleo exposa que ell és un veí afectat per aquestes obres i s’ha 
trobat que quan ha anat a recollir la targeta per estacionar en zona blava ha observat 
que la targeta no inclou els carrers del Poeta Folguera i Joan XXIII. Fins i tot va haver-hi 
un veí que va estacionar allà i se’l va sancionar. 
 
El secretari, senyor Melcior Manau,  li respon que això  ha passat perquè es va fer 
l’estudi d’atorgament de zones abans que la remodelació de les zones blaves. Es pot fer 
el canvi sense problemes. No obstant això, el veí va estacionar fora de l’àrea permesa i, 
per tant, la sanció segurament continua endavant. 
 
El senyor Joan Fidel Sarmiento, de l’AMPA  de l’Escola La Trama, comenta que per fer 
les obres de remodelació de l’escola s’haurà de tallar el carrer de la Unió i poden 
coincidir amb aquestes. S’ha previst això? 
 
La senyora Rosa Martínez explica que cada setmana es reuneix la Taula de Mobilitat i 
es parla de totes les intervencions previstes per mirar-les en conjunt. Es pren nota. 
 
Demana la paraula el senyor Marcel·lí Garriga, de la UES, per preguntar si hi ha previsió 
d’ampliar aquesta xarxa de recollida a d’altres punts de la ciutat. També voldria saber 
quants veïns es beneficiaran d’aquesta intervenció. 
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La cap de Servei d’Obres explica que la central de recollida té una capacitat màxima de 
recollida i també una llargada màxima de les canonades. No pot créixer en longitud, 
però sí en amplada. És a dir, es podria agafar el dibuix de la xarxa i calcar-lo per sobre 
o per sota en amplada. 
 
És una obra que donarà servei a uns 9.500 habitants. Aquesta xarxa està pensada per 
resoldre alguns problemes amb els contenidors de treure i posar de la zona centre i 
beneficiar-ne d’altres traient els contenidors del carrer i desviant el trànsit de camions de 
recollida. 
 
El senyor Sebastià Ruíz vol saber si en caure la bossa al contenidor es trenca. 
Se li respon que no, que s’apilen unes sobre d’altres i després s’aspiren a una velocitat 
d’entre 40 i 60 km/h. 
 
Demana la paraula el senyor Antoni Muñoz, de la CUP, per saber si el contenidor 
s’acciona quan detecta que ha entrat una bossa o bé està en funcionament continu. 
Planteja la pregunta en termes de consum energètic. 
 
La Rosa Martínez explica que es fa un estudi per zones per veure la quantitat de brossa 
que es recull de cada tipus i en funció d’això s’estipula la freqüència de recollida diària, 
igual que fins ara es fa amb vehicles. 
 
El senyor Bill Phillips exposa que amb aquesta xarxa l’empresa de recollida 
d’escombraries necessitarà menys personal; es pot dir què s’estalviarà també 
pressupost? 
 
La senyora Martínez recorda que ella és tècnica, no política, i no pot respondre a 
aquesta pregunta. 
 
A continuació hi intervé la senyora Tona Sallent, de l’Entesa. Vol saber si s’estan 
complint els terminis, ja que alguns comerciants estan una mica molestos amb les 
obres. 
 
Se li respon que en general sí, en alguns punts fins i tot s’està anant per davant de les 
previsions, però que en carrers com els de la Palanca o de la Borriana es va més 
lentament a causa dels temes  arqueològics abans esmentats. 
 
La senyora Àngela Fernàndez vol saber si la xarxa pot veure’s afectada si els usuaris 
aboquen les escombraries sense classificar-la abans, és a dir, sense reciclar. 
 
La Rosa Martínez  explica que no passa res: la brossa arriba a la central de residus de 
la mateixa manera que amb la recollida convencional i allà la classifiquen. 
 
El senyor Paleo vol saber si en el moment de l’absorció es pot  llençar una bossa al 
contenidor i reflexiona sobre els perills que això podria comportar.  
 
El sistema d’absorció ve reforçat amb unes vàlvules a la part superior i inferior. Per tant, 
els compartiments queden incomunicats i es descarta aquest tipus de perill. 
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Pren la paraula el senyor Germán Palacín per preguntar si s’ha fet un estudi del que 
representarà el manteniment d’aquesta xarxa i si es pot consultar. 
La cap del Servei d’Obres pren nota de la pregunta per traslladar-la a la persona 
responsable, ja que ella ha vingut a parlar de la xarxa i desconeix aquesta informació. 
 
A continuació, el senyor Jordi Font pregunta si el nombre de bústies és equivalent als 
contenidors existents i se li respon que similar però no igual. El que s’ha fet és buscar 
els llocs més adients lluny de guals, edificis patrimonials, etc. Per estalviar-nos 
problemes. El president continua preguntant si en carrers de vianants, com per exemple 
al c. de la Rosa, coexistiran els 2 sistemes .  
 
La Rosa Martínez explica que s’eliminaran els de treure i posar i els veïns podran 
utilitzar els de l’altra banda del Passeig o bé els del carrer de Sant Quirze. Les 
distàncies seran similars. 
 
A continuació demana la paraula el senyor Antoni Font. Pregunta si amb aquest nou 
sistema els veïns guanyen pel que fa a soroll i pudor. Afegeix el tema del manteniment i 
vol saber què passarà quan al costat de les bústies trobem les habituals deixalles. Es 
farà una campanya de conscienciació i d’ús? 
 
La Rosa Martínez torna a explicar que la brossa no es queda acumulada a les bústies, 
que s’apila i s’absorbeix, per això és pneumàtica. S’acumula en una columna tancada i 
no genera pudor, és una recollida molt neta. Quan es posi en funcionament la xarxa es 
farà una campanya explicativa a tots els usuaris. 
 
El senyor Paleo demana la paraula per fer un aclariment. En una reunió informativa es 
va explicar als veïns que les bústies tenen dues portes, una per als veïns i una altra per 
als comerciants. 
 
Per acabar, el senyor Marcel·lí Garriga vol saber si caldrà un tipus de bossa especial i 
se li respon que no, la d’ús habitual. 
 
El president agraeix la presència i les explicacions de la cap del Servei d’Obres 
Públiques i passa al següent punt de l’ordre del dia.  
 
 

3. Festes majors de barri. Presentació a càrrec d’un representant de Cultura. 
 

El president dóna la benvinguda al Juan Carlos Sanchez Salinas, tinent d’alcalde de 
Presidència i Serveis a les Persones i regidor de Cultura, el qual comença explicant que 
en l’actual context de crisi les subvencions destinades a les entitats veïnals han sofert 
una baixada considerable. Com saben, els ajustos s’estan aplicant a diferents 
programes com el 30 Nits, la Festa Major de Sabadell, la Cavalcada de Reis o la Fira 
del Cavall entre d’altres. 
 
Des de la Regidoria de Cultura hi ha voluntat de mantenir i donar suport a les festes 
majors de barri com a element de cohesió social. No es pretén entrar en la qualitat 
cultural de les programacions però sí variar alguns criteris i fer que totes rebin el mateix 
suport. 
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Com exemple, fins ara, el barri amb més població rebia una subvenció més alta. I 
segurament, aquest barri també rep més ajuda dels comerciants. Això, des d’un punt de 
vista cultural, no es pot justificar. La voluntat és, de cara al proper any, igualar totes les 
propostes i començarem a valorar també les programacions per intentar que guanyin en 
qualitat. 
 
S’han fet diferents reunions amb les comissions de les associacions de veïns i el que 
s’ha detectat és que el tema econòmic no és el que més preocupa les entitats. És el 
tema logístic. Cal recordar que el departament d’Espai Públic també està patint ajustos 
pressupostaris i quan coincideixen 3 o 4 festes juntament amb una altra activitat en un 
mateix cap de setmana, tenim un problema de manca de material. 
 
En total, aquest any hi haurà 25 festes majors de barri, inclou una nova del barri de Can 
Rull i la baixa d’aquest any del Poblenou per canvi de junta. 
 
El president obre el torn de paraules. 
 
La senyora Tona Sallent opina que hi ha moltes diferències entre les festes majors de 
barri i que caldria fer un control no només dels diners. 
 
El regidor li respon que totes les comissions treballen molt i amb molta exigència, però 
que som conscients que els equipaments culturals no són equitatius per tot el territori. 
Per exemple, el museus són al centre, però una proposta podria ser portar una 
exposició de les itinerants al mateix barri, o fer una xerrada amb un historiador que 
expliqui els orígens del barri etc. 
 
El senyor Antoni Font recorda que l’any passat el tema de logística va ser un dels més 
comentats entre les festes majors de barri. 
 
Sí, és cert, comenta el senyor Sánchez, però el context de crisi és així i les comissions 
també han d’entendre que una barri no pot demanar 3 tarimes per la seva festa. Ha 
d’ajustar el seu programa al material mínim disponible i optimitzar-lo. 
 
El senyor Joan Miquel Pardo pregunta si no s’han plantejat mai fer festes majors per 
sectors en lloc de per barris. 
 
Es va intentar fa uns anys agrupant la Roureda - Can Deu i Sant Julià, però no va 
funcionar. S’ha tornat a plantejar i s’està estudiant, però és complicat. Podria funcionar 
en algunes zones però no a totes. 
 
 

4. Explicació del Pla d’Ajust Municipal. Presentació a càrrec d’un representant de Serveis 
Econòmics. 

 
El president informa que aquest punt també l’explicarà el regidor Joan Carles Sànchez, 
per tal com el regidor Ramon Burgués no hi ha pot assistir. 
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El regidor comença explicant que l’Ajuntament ha baixat els seus ingressos per falta 
d’activitat econòmica i per la falta de les subvencions de la Generalitat. S’ha pogut 
funcionar utilitzant els superàvits i els romanents.  
 
La davallada dels ingressos del 2011 ha comportat que s’hagin aturat les despeses i 
només s’han prioritzat els serveis bàsics. Això també ha repercutit en el pagament de 
proveïdors. És per tot això que l’Ajuntament ha decidit fer un Pla d’Ajust Municipal per 
aconseguir menors despeses i majors ingressos. 
 
El senyor Joan Carles Sànchez exposa que el regidor Burgués els donarà més detalls 
dels ajustos en una propera reunió. 
 
A continuació, el president obre el torn de preguntes als vocals. 
 
La senyora Àngela Fernàndez  vol saber per què el crèdit que ha demanat l’Ajuntament 
té un interès tan alt. Li sembla que un 5% és abusiu. 
 
El regidor li respon que són els índexs que marquen les entitats bancàries. 
 
Demana la paraula el senyor German Palacín per plantejar si en aquest Pla d’Ajust hi ha 
inclòs el retorn del deute i l’adequació del pressupost per als propers anys. 
 
A aquesta pregunta, el senyor Sànchez li respon que sí, i que la previsió de fons es fa 
sobre totes i les diferents partides i capítols del pressupost municipal. 
 
El president dóna per finalitzat aquest punt.  

 
 

5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona-
Home, Educació i Consell de Ciutat 

 
El president pregunta als representants dels consells sectorials si han assistit a algun 
plenari i si ens poden fer algun resum. 
 
Pren la paraula el senyor Juan Antonio Paleo, representant del Consell Escolar, que fa 
un breu resum de la reunió que va tenir lloc el dimarts 14 de febrer a l’Escola Xalest, 
amb l’ordre del dia següent: 

 
• Aprovació, si escau, de l’acta anterior 
• Pla director de la Regidoria d’Educació de l’Ajuntament de Sabadell 
• Incidència dels ajustos pressupostaris als diferents nivells i sectors educatius 
• Donar compte del treball de la comissió sobre menjadors a les escoles bressol 
• Altres informacions 
• Torn obert de paraules 

 
La reunió va tenir lloca les noves dependències de l’Escola Xalest situada al carrer de 
Turina, 11, a l’antiga Escola Cifuentes. Es va fer una visita al centre i després es va 
començar la reunió aprovant l’acta anterior. 
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A continuació es presenta el pla director del departament d’Educació 2011-2015 del 
qual es va passar un resum que recull tant els valors de fons com les línies bàsiques 
d’actuació. Presentem alguns exemples: 
 

• Vetllar per una visió de l’acció adreçada a la infància i a l’adolescència. 
• Gestionar el servei d’escoles bressol municipals i impulsar la coordinació de 

les accions adreçades a la petita infància i llurs famílies, des dels diferents 
àmbits per garantir una millor atenció de l’etapa 0-3. 

• Promoure els ensenyaments musicals i artístics des de la perspectiva de la 
millora continua i gestionar el servei garantint la sostenibilitat dels centres. 

 
I així fins a 10 punts. 
 
El punt tres explica la incidència dels ajustos pressupostaris als diferents sectors 
educatius: 
 
A les escoles bressol municipals. L’Ajuntament manté les mateixes aportacions. La 
Generalitat ha rebaixat l’aportació i aquesta part és assumida per les famílies. 
 
A l’escola primària. L’Ajuntament fa el manteniment dels centres. Les dotacions de la 
Generalitat s’han rebaixat un 22%. Hi ha 50 mestres menys (n’hi havia 560) No es 
cobriran les baixes per jubilació. Menys cobertura a les baixes per malaltia. S’han reduït 
les beques. 
 
A l’escola secundària.  Les dotacions de la Generalitat s’han reduït un 20%, això afecta 
al funcionament ordinari, al servei la neteja etc. La cobertura del professorat serà igual 
que a l’escola primària. 
 
El directors dels centre públics manifesten que la situació comença a ser molt greu i 
inadmissible. 
 
Es passa al següent punt però la comissió sobre menjadors a les escoles bressol 
continua treballant i donaran informació al proper ple. 
 
El senyor Jordi Font agraeix la informació del senyor Paleo i convida el senyor Joan 
Miquel Pardo a fer el resum del Consell de Salut. 
 
Per començar es va tractar el tema de les urgències del CAP de Sentmenat i la seva 
derivació a l’Hospital Parc Taulí. Aquesta mesura s’ha pres dins d’un pla per optimitzar 
recursos, que  es va posar en marxa fa quatre anys, ja que es va veure que el cost mitjà 
d’una visita al CAP podia ascendir a 500 €. 
 
A continuació, es va valorar la possibilitat d’adhesió del Consell de Salut al manifest 
contra les retallades. Després de la deliberació es va decidir que cada grup o entitat 
s’adherís per separat. 
 
Seguidament, els diferents grups de treball van presentar les seves valoracions sobre 
les reunions portades a terme. 
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I per acabar, es va fer la presentació de l’entitat Salut Mental de Sabadell la qual treballa 
amb persones amb trastorns mentals i dóna orientació i suport a les famílies afectades. 
  

 
6. Comunicacions 
 

El senyor Jordi Font recorda que havíem de treballar les propostes per simplificar i 
agilitar el processos amb l’Ajuntament. S’està preparant una enquesta per passar a tots 
els vocals i que serveixi de guia de treball. 
 
S’acorda convocar una reunió de treball abans del ple del 21 de maig per tal de treballar 
amb els vocals que hi manifestin interès. S’enviarà convocatòria i enquesta per correu 
electrònic. 
 
 

7. Torn obert de paraules 
 

No hi ha cap intervenció. 
 

 
Per acabar, el senyor Jordi Font agraeix a tots el presents la seva assistència a l’acte i aixeca 
la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat,     Vist i plau 
        El president 


